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XII. Memoriál Prof. Ireny Jakubcovej
Dátum: 16. november 2006
Miesto konania: Detské kardiocentrum, DFNsP, Limbová 1, Bratislava
Kontakt: SKS, MUDr. Viera Vršanská, CSc., Detské kardiocentrum SR,
Limbová 1, 853 51 Bratislava, tel: +421 2 59371-255, 322, fax: + 421 2
54792317, tel:+ 421 903 536 752, e-mail: vieravrsanska@zoznam.sk

XI. kongres SKS
Dátum:  5. – 7. október 2006
Miesto: Bratislava, najpravdepodobnejšie nové Slovenské národné diva-
dlo
Témy: Celá problematika kardiológie, kardiochirurgia, ošetrovateľská sta-
rostlivosť v kardiológii, súťaž mladých kardiológov, súťaž o najlepší poster
Kontakt: Sekretariát SKS
Posledný on-line termín pre abstrakty:  31. máj 2006

Zápisnica č. 15 / 2003 — 2006

zo zasadnutia výboru Slovenskej kardiologickej spoločnosti

v Bratislave dňa 15. novembra 2005

Prítomní (abecedne): Prof. Dukát, Prof. Fabián, Doc. Filipová, prim. Fridrich, Prof. Hricák, Dr. Kaliská, Doc. Kamenský, Doc. Mašura, Prof. Murín, Prof.
Riečanský
Neprítomní – ospravedlnení: Prof. Bada, Doc. Gonsorčík, Prof. Hatala
Kontrolná komisia – prítomní: prim Studenčan, Doc. Goncalvesová
Kontrolná komisia – neprítomní – ospr.: Dr. Vršanský
Hostia (za Pracovné skupiny SKS): prim. Hrebík, prim. Chňupa, Prof. Mikeš

Program:
1. Voľba volebnej komisie pre voľbu budúceho prezidenta (Doc. Filipová)
2. Voľba budúceho prezidenta – volebná komisia (volebná komisia)
3. Kontrola zápisu (Doc. Filipová, Doc. Kamenský)
4. X. výročný kongres SKS – vyhodnotenie (Doc. Kamenský)
5. XI. Memoriál Prof. I. Jakubcovej (prim. Hrebík)
6. Spoločná schôdza PS PK a PS KVR, Sliač 2005 – stav príprav (Doc. Filipová)
7. 3. tatranské kardiologické dni, február 2006 – (Doc. Kamenský, Prof. Murín)
8. Rôzne

Ad 1
– Výbor v zmysle stanov SKS zvolil troch členov volebnej komisie. Za

predsedu bol zvolený prim. Studenčan, za členov Doc. Kamenský a Prof.
Hricák. Nakoľko neboli prítomní všetci členovia výboru, prim. Fridrich
navrhol odložiť voľby budúceho prezidenta na iný termín. Po diskusii pre-
behlo hlasovanie o tom, či voľby budú odložené na nasledujúci výbor. Šesť
členov výboru hlasovalo za uskutočnenie volieb na dnešnom zasadnutí a
traja hlasovali za odloženie. Pred samotným hlasovaním o budúcom pre-
zidentovi sa kandidatúry vzdal Prof. Riečanský, Doc. Mašura a prim.
Fridrich, pričom podľa stanov volení nemôžu byť Doc. Kamenský a Prof.
Hatala. Prof. Murín, rešpektujúc stanovy SKS prehlásil, že v prípade jeho
zvolenia do funkcie budúceho prezidenta, sa dňom zvolenia vzdáva funk-
cie člena predsedníctva Slovenskej internistickej spoločnosti a súhlasil aj s
požiadavkou vzdania sa členstva v prezídiu SLS. Pred samotnou voľbou
Doc. Kamenský vyjadril svoj názor na potencionálneho budúceho prezi-
denta SKS. Zdôraznil, že funkcia prezidenta SKS je v súčasnosti mimo-
riadne náročná a vyžaduje obrovské množstvo času a úsilia venované vý-
lučne SKS. Vyžaduje si to tiež dobrú spoluprácu medzi prezidentom,
past-prezidentom a budúcim prezidentom SKS, čo doposiaľ nefungovalo
podľa skutočných potrieb spoločnosti. SKS je v súčasnosti mimoriadne
silnou odbornou spoločnosťou, ktorá si vyžaduje aj silného prezidenta. Z
týchto dôvodov označil za potencionálne najvhodnejšieho kandidáta na
budúceho prezidenta Prof. Murína.

Ad 2
– Volieb sa zúčastnilo deväť členov výboru. Budúci prezident SKS bol

zvolený hneď v prvom kole väčšinou hlasov:  Prof. Murín získal šesť hla-
sov, jeden hlas získali Doc.Gonsorčík, Prof. Dukát a Dr. Kaliská.

– Volebná komisia konštatovala, že voľby sú právoplatné (na hlasova-
ní sa zúčastnila nadpolovičná väčšina členov výboru SKS). Do funkcie
budúceho prezidenta bol zvolený Prof. Murín.

Ad 3
List Prof. Basandovi o podpore Prof. Widimského za viceprezidenta

ESC bol odoslaný.
– List s konkrétnymi návrhmi ohľadom zmien dispenzáru za kardio-

lógiu bol odoslaný na MZ SR. S listom bola odoslaná aj disketa, na ktorej
bol priložený doplnený katalóg.

– Na požiadavku Prof. Krištúfka, aby výbor SKS navrhol expertov
a posudzovateľov spomedzi kardiológov do komisie ŠUKL na posudzova-
nie liečiv, výbor zatiaľ nerozhodol o svojom zastúpení.

– Podrobná analýza úhrad členských príspevkov priniesla nové infor-
mácie. K dnešnému dňu nezaplatilo za rok 2002 členské príspevky 10 %
členov, za rok 2003 18 %, za rok 2004 14 % a za rok 2005 17 % členov SKS.
25 členov oficiálne ukončilo členstvo v SKS. Do SKS pribudlo 42 nových
členov. V súlade so stanovami SKS predsedníctvo SKS odoslalo osobné lis-
ty všetkým členom SKS, ktorí doposiaľ neuhradili členské poplatky s tým, že
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ak si nesplnia svoje povinnosti do 15. decembra 2005, budú vyradení z SKS.
Z členov výboru SKS k dnešnému dňu stále neuhradil svoje podlžnosti
v celkovej sume 750, -Sk jeden člen, napriek tomu, že úhradu ústne na výbo-
re deklaroval. Prof. Riečanský konštatoval, že v takomto prípade by nemal
mať oprávnenie na pocty, ktoré dostal od SKS a SLS. K tomuto bodu sa
výbor opätovne vráti na nasledujúcom zasadnutí.

– Doc. Kamenský bol poverený pripraviť konkrétny návrh ekonomic-
kého riešenia situácie ohľadne vydávania časopisu Kardiológia. Navrhol,
aby SKS platilo symbolickú 1,- Sk za každé číslo časopisu Kardiológia
a zmenu dodatku k zmluve medzi SKS a Symekardom s.r.o., podľa ktoré-
ho by sa zmenil pomer prerozdelenia prípadného zisku z publikovaných
Odporúčaní SKS v pomere 40 : 60 namiesto pôvodného pomeru 80 : 20.
Výbor tento návrh odsúhlasil. Výbor odsúhlasil návrh Doc. Filipovej, aby
SKS hradila poštovné za distribúciu časopisu Kardiológia svojim členom.

– Doc. Kamenský oboznámil prítomných o príprave komplexného
materiálu vnútorných predpisov jednotlivých hospodárskych právomocí
a povinností pokladníka a kontrolnej komisie, ktorého predbežný návrh
pripravil Ing. Polák. Materiál bude odoslaný všetkým členom výboru na
diskusiu.

Ad 4
– X. kongres SKS možno hodnotiť ako úspešný z viacerých aspektov.

Oficiálne bolo zaregistrovaných 1 316 účastníkov, zúčastnilo sa 43 vysta-
vovateľov, prihlásených bolo 121 abstraktov a 19 satelitných sympózií.
Ekonomické vyhodnotenie kongresu je mimoriadne priaznivé. Na kon-
grese SKS sa zúčastnil minister zdravotníctva SR, ktorý bol prítomný jed-
nak na spoločnej tlačovej konferencii MZ SR a SKS k téme kardiovasku-
lárne ochorenia a jednak pozdravil rokovanie SKS v hlavnej rokovacej sále.
Okrem ministra zdravotníctva vďaka firme Servier tlačovú konferenciu na
kongrese mal tiež francúzsky minister zahraničných vecí Dr. Philippe
Douste-Blazi, v svojej základnej profesii kardiológ, ktorému prezident SKS
odovzdal čestné členstvo SKS. Na kongrese úspešne prebehol 1. ročník
Kardiobehu, ktorého sa zúčastnilo 20 súťažiacich, vrátane prezidenta Čes-
kej kardiologickej spoločnosti, Prof. Aschermanna. Behu sa zúčastnil aj
jeden z najstarších členov SKS MUDr. Alojz Kocinger. Šot o Kardiobehu
sa objavil v hlavnom spravodajstve TV médií v najsledovanejšom čase.
Kardiobeh úspešne organizačne zabezpečil Doc. Farský a firma Decoy.
Po prvýkrát sa realizovali preventívne prehliadky lekárov i občanov Brati-
slavy. Celkovo bolo vyšetrených 135 osôb, z toho 32 lekárov. Vďaka verej-
nej časovej kontrole prezentácií (tzv. semafóru) sa významne zlepšila dis-
ciplína dodržiavania prideleného času. V niektorých blokoch bol problém
so zlým nastavením a spúšťaním časomiery. Centrálne odovzdávanie pre-
zentácií sa všeobecne osvedčilo, aj keď sa aj tu vyskytli viaceré problémy.

– Dr. Kaliská referovala o Súťaži o najlepší poster. Sekcia posterov
bola po stránke odbornej dobre pripravená. Postery boli na výbornej od-
bornej úrovni. Prof. Hricák pozitívne hodnotil činnosť trojčlennej poste-
rovej komisie. Vzhľadom na fakt, že dva v konkurencii vybraté postery
neboli vystavené, výbor odporučil, aby už pri zadávaní posterov bola for-
mulácia, v ktorej sa autor vyjadrí, či bude akceptovať zaradenie práce ako
posteru, aj ak si pôvodne želal mať prácu ako prednášku.

– O súťaži Mladých kardiológov referoval Prof. Fabián. Do súťaže bolo
prihlásených 13 prác, všetky boli akceptované a kvalitné. Časová disciplí-
na bola perfektná. Prof. Fabián navrhol na nasledujúcom kongrese zvážiť
užší výber súťažiacich prác, ktoré budú prezentované ústne (vytvorenie
len jedného bloku súťažných prednášok).

– Dotazník spokojnosti a pripomienok ku kongresu vyplnil a odovzdal
veľmi malý počet účastníkov. Názory účastníkov kongresu boli prevažne
pozitívne. Ojedinelé kritické poznámky sa týkali príliš nahusteného progra-
mu a časovo náročného oceňovania počas galavečera. Na výbore odzneli
návrhy: premietať názvy prednášok a víťazov ocenených na veľkoplošnej
projekcii, väčší časový priestor na prestávku pred galavečerom.

– K príprave XI. kongresu SKS: V súčasnosti sa rokuje s novým di-
vadlom (SND), kde máme predbežne rezervovaný termín. Presné miesto
konania bude známe definitívne najneskôr v máji 2006.

Ad 5
– Prim. Hrebík informoval prítomných o uskutočnenom XI. Memori-

áli Ireny Jakubcovej, na ktorom sa zúčastnilo 150 ľudí. Program pozostá-
val z 20 prednášok. Vydaných bolo 110 certifikátov. Príjmy zo strany spon-
zorov pokryli náklady na podujatie. XI. Memoriál navštívil minister
zdravotníctva SR.

– Prim. Hrebík požiadal výbor SKS o finančnú podporu pre letný det-
ský tábor kardiologických pacientov. Výbor mu odporučil, aby podal pí-
somnú žiadosť, ktorú prerokuje na nasledujúcom výbore.

Ad 6
– Doc. Filipová informovala o príprave Spoločnej schôdze PS pre-

ventívnej kardiológie a PS kardiovaskulárnej rehabilitácie SKS
s medzinárodnou účasťou, ktorá sa bude konať 27. – 29. novembra 2005
na Sliači. Program je pripravený tak, aby k témam bol dostatočný priestor
na odbornú diskusiu. Program je odoslaný všetkým členom SKS,
k dispozícii je na internetovej stránke SKS. Na schôdzi sa zúčastní 10 vy-
stavujúcich firiem a do programu sú zaradené tri satelitné sympóziá. K
dnešnému dňu je registrovaných viac ako 190 účastníkov. SACCME pri-
delilo podujatiu 16 kreditov.

Ad 7
– Doc. Kamenský informoval o príprave 3. tatranských kardiologic-

kých dní. Podujatie je kompletne pripravené on-line na www.cardiology.sk.
Týmto spôsobom bolo zaregistrovaných 29 abstraktov. V súčasnosti je za-
registrovaných 160 účastníkov, hotelové kapacity na Štrbskom Plese sú
obsadené. V súčasnosti sa finalizuje vedecký program.

Ad 8
– Doc. Kamenský vyzval ešte raz členov výboru, aby poslali svoje sta-

novisko k materiálu „hodnotenia kvality“, ktoré vyšlo z dielne MZ SR.
Termín – do konca novembra 2005. Sekretariát rozpošle členom výboru
indikátory kvality MZ SR na pripomienkovanie do 23. novembra 2005.

– V diskusii na tému certifikované činnosti v kardiológii výbor pove-
ril prim. Chňupu, Dr. Kaliskú, prim. Fridricha a Doc. Mašuru, aby pripra-
vili podkladový materiál s pripomienkami k tomuto problému do 15. de-
cembra 2005.

– Doc. Kamenský prítomných informoval o plánovanom podujatí MZ
SR a SKS, ktoré sa bude konať 24. novembra 2005 na tému „Ekonomika
prevencie“ s cieľom poskytnúť argumenty zdravotným poisťovniam, aby
intenzívnejšie presadzovali preventívne programy. Hlavným prednášate-
ľom bude Prof. Fodor, za SKS vystúpi Doc. Kamenský, prim. Fridrich
a Doc. Goncalvesová.

– Vzhľadom na mimoriadny záujem o postery, ktoré vyrobila SKS
v spolupráci s UZIŠ, prebehla diskusia vyrobiť ich v určitom náklade
a používať ich eventuálne ako cenu alebo dar. Iné možnosti (napríklad
predaj) sa prerokujú s firmou EKIS.

– Do budúceho výboru treba rozhodnúť, ktorá pracovná skupina pri-
praví sekciu na XIV. výročný zjazd Českej kardiologickej spoločnosti v Brne,
7. – 10. mája 2006.

– Doc. Kamenský otvoril diskusiu na tému ďalšieho zviditeľňovania
SKS, napríklad prípravou tlačových materiálov s logom SKS. Jednou
z myšlienok bolo vydať stručné materiály, napríklad pre občanov a pacien-
tov („kartičky“), napríklad na tému „poznaj svoje cieľové hodnoty“. Tieto
kartičky by boli označené „SKS odporúča“. Ak by po prerokovaní s MZ
SR návrh prešiel, na prvých spoločných materiáloch by bolo „SKS a MZ
SR odporúča“. Výbor takúto iniciatívu podporil. Treba ju podrobnejšie
pripraviť.

– Vzhľadom na dobré ekonomické výsledky SKS v posledných rokoch,
ako aj na opakované diskusie na zasadnutiach výboru na tému, ako správ-
ne investovať finančné prostriedky SKS, Doc. Kamenský prezentoval dva
návrhy na možné budúce „investície“ SKS v roku 2006. Prvý je pokračova-
nie doterajšieho trendu – výbor odsúhlasil na rok 2006 dva vedecké granty
v sume 300 tis. Sk rovnako ako v roku 2005. Druhým návrhom je posúde-

Cardiol_B_01_2006.pmd 24.1.2006, 14:5011



K/C 12 Cardiol 2006;15(1):K/C12–14

nie možnosti kúpenia nehnuteľnosti do vlastníctva SKS na účely činnosti
sekretariátu, na zasadania výboru SKS a jej pracovných skupín, prípadne
aj pre redakciu časopisu Kardiológia, ak ju eventuálne SKS prevezme.
Vlastné priestory má napríklad Česká, Maďarská, Poľská, Grécka kardio-
logická spoločnosť a ďalšie. Výbor po diskusii poveril Doc. Kamenského,
aby preveril  možnosti v tejto veci.

– Dr. Kaliská zdôraznila potrebu zvýšiť motiváciu zo strany členov
SKS na aktívnu účasť na kongresoch ESC. V súčasnosti SKS hradí každé-
mu, kto má akceptovaný abstrakt na ESC, kongresový poplatok.  Výbor sa
zhodol na názore, že doterajšia motivácia nie je dostatočná. Predsedníc-
tvo SKS pripraví v tomto smere dotazník pre všetkých členov výboru, aby
sa k tejto téme vyjadrili a následne pripraví návrh riešenia.

– Predsedníctvo SKS pripravilo na rok 2006 predbežný návrh termínov
zasadnutí výboru na prvý polrok 2006 (utorky). Na budúcom zasadnutí vý-
boru 15. decembra 2005 sa po prediskutovaní termíny odsúhlasia:

• 21. február 2006
• 25. apríl 2006
• 6. jún 2006

– Ďalšia pravidelná schôdza výboru bude dňa 15. decembra 2005
o 14.00 h v zasadačke Kardiologickej kliniky SÚSCH v Bratislave.

Doc. MUDr. Slavomíra Filipová, CSc. Doc. MUDr. Gabriel Kamenský, CSc.
vedecká sekretárka SKS prezident SKS

Zapísali: Doc. MUDr. G. Kamenský, CSc.
Doc. MUDr. S. Filipová, CSc.
Jana Slovincová

Zápisnica č. 16 / 2003 — 2006

zo zasadnutia výboru Slovenskej kardiologickej spoločnosti

v Bratislave dňa 15. decembra 2005

Prítomní (abecedne): Prof. Bada, Prof. Dukát, Prof. Fabián, Doc. Filipová, Prof. Hatala, Prof. Hricák,  Dr. Kaliská, Doc. Kamenský, Doc. Mašura, Prof.
Murín, Prof. Riečanský
Neprítomní – ospravedlnení: prim. Fridrich, Doc. Gonsorčík, Dr. Vršanský
Kontrolná komisia – prítomní: prim. Studenčan, Doc. Goncalvesová
Kontrolná komisia – neprítomní – ospr.: Dr. Vršanský
Hostia (za pracovné skupiny SKS): prim. Hrebík, prim. Chňupa, Dr. Kanáliková

Program:
1. Kontrola zápisu (Doc. Filipová, Doc. Kamenský)
2. Vyhodnotenie Spoločnej schôdze PS preventívnej kardiológie a PS kardiovaskulárnej rehabilitácie SKS (Doc. Filipová, Prof. Mikeš)
3. Granty SKS (Prof. Fabián)
4. Hospodárenie SKS a predstavenie návrhu nových vnútorných predpisov (Ing. Polák)
5. Aktuálny stav príprav 3. tatranských kardiologických dní (Doc. Kamenský)
6. Rôzne

Ad 1
– Po odchode PhDr. Švoňavovej bola diskutovaná otázka nástupu J.

Slovincovej na plný úväzok. Výbor rozhodol, že pracovná zmluva bude
podpísaná na dobu určitú, jeden kalendárny rok od nástupu do pracovné-
ho pomeru, t. j. od 1. decembra 2005. K odchodu PhDr. Švoňavovej prezi-
dent SKS uviedol, že SKS nevyhnutne potrebuje sekretárku pracujúcu na
celý pracovný úväzok. Nakoľko menovaná sa popri činnosti v SKS venova-
la aj inej pracovnej činnosti, ktorá si vyžadovala jej prítomnosť prakticky
celé dopoludnie mimo sekretariátu SKS, bol jej ponúknutý pracovný po-
mer na polovičný úväzok. Túto možnosť PhDr. Švoňavová neakceptovala.

– Novozvolený budúci prezident SKS Prof. Murín sa oficiálne vzdal
funkcie predsedu Slovenskej internistickej spoločnosti a členstva v pred-
sedníctve v Slovenskej lekárskej spoločnosti v zmysle stanov SKS.

– Posledný definitívny termín na uhradenie členských poplatkov bol
stanovený na 15. decembra 2005. Po tomto termíne vzhľadom na závaž-

nosť porušenia stanov SKS výbor v súlade so stanovami SKS  rozhodol, že
všetkým neplatičom vyše dvoch rokov ukončuje členstvo v SKS s tým, že
ešte počká päť pracovných dní po stanovenom termíne na prípadné úhra-
dy realizované poštovou poukážkou. K 14. decembru 2005 nezaplatilo člen-
ské poplatky za vyše ako dva roky 137 členov SKS. Všetci neplatiči boli
opakovane písomne upozornení o neuhradení svojho členského príspev-
ku a v poslednom liste bola vyčíslená aj presná suma celkového nedoplat-
ku. Nedoplatky si doteraz uhradilo 58 členov, 15 zrušili členstvo v  SKS,
26-tim zrušil členstvo v SKS výbor z dôvodu dlhodobo neplatnej adresy
bydliska. Podľa vykonávacieho predpisu SKS schváleného na Valnom zhro-
maždení 12. októbra 2001 nezaplatením členského príspevku za dva ka-
lendárne roky automaticky zaniká členstvo v SKS bez potreby predchá-
dzajúceho upozornenia výborom. Najnovšia verzia stanov schválená na X.
kongrese SKS v r. 2005 zmenila túto časť v tom, že výbor rozhoduje o
vylúčení aj v týchto prípadoch („automatický” zánik členstva v SKS sa ruší,
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